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Beantwoording overige vragen over Zomerbrief 2022-2026 n.a.v. politieke markt 12 juli 

2022:  

 

Onderwerp/vragen: 
 

Antwoorden: 
 

Strategische agenda  
 

Hoe gaat het college het 
participatietraject met de stad 
aan?  

 
Hoe gaat het college het 

gesprek met de 
gemeenteraad voeren?   

 

Door de fasegewijze opbouw van de strategische agenda tot aan de 
volgende Zomernota 2023-2027 worden de (nog uit te werken) grote 

maatschappelijke opgaven afzonderlijk in de politieke markten 
behandeld. Hierbij passen we het denkkader participatie toe.   
 

 
We gaan de strategische agenda, in samenspraak met de 

gemeenteraad, opbouwen om zo de strategische koers voor Hengelo 
te (blijven) bepalen.  

  
 

Inflatie 
 

Waarom is de inflatie voor de 
eigen woningen maar 4,3%? 

 
 

De inflatie van 4,3% (incl. beleidsvoornemen 23-NB-7.5 Invoering 
biobox) is opgebouwd uit de vergelijking van het gemeentelijk 

woonlastenmandje (OZB, afvalstoffen- en rioolheffing) 2023 ten 
opzichte van 2022. Hoe dit percentage is opgebouwd is te lezen in 

paragraaf 8.1 Woonlastenontwikkeling in de Zomerbrief 2022-2026 
voor de afzonderlijke heffingen.  

 
Inmiddels is in de Beleidsbegroting 2023-2026 dit percentage iets 

naar boven bijgesteld naar 4,4%. Zie de toelichting in paragraaf 4.4 
Belasting- en tariefmaatregelen in de Beleidsbegroting.  

 
Hierbij wordt ook rekening gehouden met de 

begrotingsuitgangspunten 2023-2026 zoals verwoord in bijlage 9.1 
van de Zomerbrief. Voor de OZB is een prijscompensatie van 4,5% 

(inclusief correcties voor voorgaande jaren vanaf 2020) toegepast, die 
zoals gebruikelijk is gebaseerd op het Centraal Economisch Plan van 
maart 2022 van het Centraal Planbureau.  

Voor ‘reguliere’ (lasten)budgetten in de begroting wordt voor de 
prijscompensatie hetzelfde percentage gehanteerd.  

 
Volgend jaar vindt in de Zomernota 2023-2027, gelet op de huidige 

inflatie, naar verwachting een hogere bijstelling plaats voor zowel de 
lasten als batenkant van de begroting (door de correcties in 

voorgaande jaren vanaf 2021).  
In de komende septembercirculaire 2022 verwachten we, dat we in 

het accres van het gemeentefonds, een hogere compensatie voor 
loon- en prijsontwikkelingen ontvangen. Dit gedeelte is niet vastgezet 

door het Rijk. De volumeontwikkelingen tot en met 2025 zijn wel 
bevroren door het Rijk in samenspraak met de VNG. Vanaf 2026 

worden we niet meer gecompenseerd voor volumeontwikkelingen. 
Echter de septembercirculaire komt te laat om dit in de concept 

Beleidsbegroting 2023-2026 te verwerken. Ook in de meicirculaire 
2023 zullen de loon- en prijsontwikkelingen worden aangepast. Deze 

worden dan verwerkt in de komende Zomernota.   
 

De komende periode zullen we de dynamische ontwikkelingen in 
rente, de demping van de economische groei, de gevolgen voor de 

loon- en prijsstijgingen en de mogelijke (accres)compensatie in het 
gemeentefonds nauwlettend volgen. Hierbij nemen we ook in 
ogenschouw wat dit betekent voor onze inwoners en partners in de 

stad.   
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Hondenbelasting 
 

Waarom schaffen we de 
hondenbelasting (€ 500.000) 

niet af zoals andere 
gemeenten de afgelopen 

periode hebben gedaan?   
 

 
 

 
 

 
 

 
 
 

 
 

 
 

 
 

 
Kunnen we bij het afschaffen 

van de hondenbelasting het 
batig saldo van de 

jaarrekening 2021 niet 
inzetten? 

 

We schaffen de hondenbelasting niet af, omdat dit leidt tot een 
structureel gat in de begroting.  

 
Na een debat in de Tweede Kamer over de afschaffing van het artikel 

in de Gemeentewet dat hondenbelasting regelt is besloten om de wet 
vooralsnog niet te wijzigen. De reden is dat de effecten die dit heeft 

voor de begrotingen van gemeenten niet helder waren. De minister 
heeft aan de Kamer een onderzoek toegezegd over de effecten van 

afschaffing van de hondenbelasting.  
 

Ook moet de mogelijke verruiming van het brede gemeentelijk 
belastinggebied met ingang van 2026 in ogenschouw worden 

genomen op basis van de aangenomen resolutie tijdens het VNG-
congres in juni jl. Gemeenten zijn bereid om met het kabinet in 

gesprek te gaan over de in het coalitieakkoord beschreven ambitie van 
de verruiming van het gemeentelijk belastinggebied als onderdeel van 
de oplossing voor de langere termijn (ravijnjaar 2026 e.v.). Daarbij 

vormen de voorwaarden (1) de financiële verhoudingen op orde en (2) 
geen verhoging van de lastendruk, harde ijkpunten. In dit laatste 

traject wachten we eerst de uitwerking hiervan af alvorens we een 
standpunt in gaan nemen over de verruiming van het belastinggebied. 

Hierbij speelt tevens een rol hoe om wordt gegaan met de momenteel 
geheven belastingen in gemeenten, waterschappen, provincies en rijk.   

 
De hondenbelasting is een structurele inkomst voor de gemeente om 

structurele uitgaven in de gemeentebegroting te dekken.  
Het jaarrekeningsaldo 2021, dat is toegevoegd aan de algemene 

reserve, is echter een incidenteel dekkingsmiddel. Deze suggestie 
ontraden wij, omdat er in het kader van het provinciaal toezicht er 

dan een verstoring van het structurele begrotingsevenwicht ontstaat. 
Indien de raad vindt dat de hondenbelasting moet worden afgeschaft 

dan dient daar een ander structureel dekkingsmiddel voor in de plaats 
te komen, bijvoorbeeld verhoging van de OZB. 

  

 


